
 

Hållbarhetshoppet 
 

Nominering från kvarteret Mjärden 
Genomförda aktiviteter 240101 – 250303 

• Protest mot indragning av buss 57 gav resultat 
Vi i kvarteret Mjärden protesterade mot SL:s beslut att dra 
in buss 57:s linjesträckning till Barnängen/Sofia via hållplats 
Mjärden. Vi ansåg att detta isolerade fram för allt de äldre som 
bodde i kvarteret samt i resten av Barnängen då detta är den enda kommunikation som 
finns till Skanstull och Södra station. Dessutom har resandet ökat eftersom 
nybyggnation i Barnängen skett samt flera gymnasieskolor i samma byggnad med 2 000 
elever öppnats. Rådet och de boende kontaktade politiker, skickade yttranden och 
samlade in 919 underskrifter. Även Ingrid Gyllfors, vd på SKB bidrog med en skrivelse. 
Den 9 april samlades cirka 60 boende för en protest vid busshållplatsen. Allt detta ledde 
till att SL reviderade sitt beslut i augusti. Den 15 december hurrade cirka 50 grannar för 
bussens återkomst genom att återigen samlas vid busshållplatsen. 

• Fågelholkar på gården 
Vi beställde två byggsatser från SKB och hållbarhetsgruppen monterade två holkar – en 
för talgoxe och en för blåmes. Inflyttning pågår. 

• Insektshotell och vattenbad 
Hållbarhetsgruppen har byggt ett insektshotell med vattenbad som står i en av 
rabatterna. 

• Planteringar med pollinerande växter för biologisk mångfald på gården                        
Under 2024 har hållbarhetsgruppen genomfört följande förbättringar: beskärning av 
prydnadsbuskar, förbättrat för befintliga bärbuskar, återvunnit blomsterlökar från 
grannar samt odlat pollinerande blommor, inklusive stora solrosor som har väckt 
intresse hos förbipasserande på kajen nedanför gården. Gruppen har även framfört 
synpunkter och önskemål till SKB och fått gehör för fler pollinerande växter inför 
nyplantering av en perennrabatt mot gatan. 

• Återbrukshylla i återvinningsrummet 
Vi tog kontakt med vår fastighetsskötare Klaus Peterlin för att få till en återbrukshylla. 
Han kontaktade snickare från SKB och vi fick väggfasta hyllor i ett av våra 
Återvinningsrum. Det blev en succé direkt. Det som ställs på hyllan byter ofta ägare och 
det fylls på med nya saker hela tiden.  

• Human bridge 
Efter diskussion i hållbarhetsgruppen, kvartersrådet i Mjärden samt med Klaus Peterlin 
kom vi fram till att vi ville ha en Human Bridge-box för insamling av begagnade kläder och 
textilier i kvarteret. Vi tog kontakt med Münire Björkman som i sin tur kontaktade Human 
Bridge och Stockholms kommun. I januari 2025 hade vi en box hos oss. Det känns bra 
med tanke på den nya lagstiftningen gällande textilåtervinning. 
 



• Kontinuerlig information i Mjärdens Facebookgrupp samt i portar 
Vi informerar kontinuerligt om pågående och framtida aktiviteter samt om fakta kopplat 
till hållbarhet generellt. Detta sker i vår Facebookgrupp samt via anslag i portarna. 

• Prylbytardag i april och oktober 
Boende i kvarteret bjöds in till att skänka eller få prylar eller att bara fika och umgås. 
Totalt har 60 personer deltagit och många saker har bytt ägare. Dessutom genomfördes 
en frågesport om sopsortering. 

• Kalas för Mjärden 30 år 
Det deltog 100 grannar på kalaset i september. Vi bjöd på wraps, levande bluesmusik, 
stadsvandring i Barnängen, frågesport på gården och det fanns möjlighet att köpa dryck 
till självkostnadspris. Vi passade även på att informera om kvartersrådet samt 
hållbarhetsgruppen. Allt var mycket uppskattat – framför allt stadsvandringen. 

• Adventsfika 
I samband med adventsfikat den 15 december passade vi på och välkomna buss 57 åter. 
Bussen hade med den nya vintertidtabellen åter börjat köra via Mjärdens busshållplats 
just den dagen. Vi hade satt upp välkomstskyltar vid vår hållplats och samtliga gick ut 
och välkomnade bussen och bjöd busschauffören på lussekatt och pepparkaka. Han 
blev väldigt glad. Efter detta bjöd vi de boende på kaffe, glögg, lussekatter och 
pepparkakor. Det kom 40 grannar som uppskattade vårt upplägg. 
 

Påbörjade aktiviteter 
• Planering av odlingar till våren/sommaren 2025 

Vi har äskat pengar både från kvartersrådet och SKB. Och fått detta beviljat. Pengarna 
ska användas för att förbättra en odling med kryddväxter som attraherar insekter och är 
till glädje för och nyttjas av boende i kvarteret. Dessutom ska pengarna användas för 
inköp av fler bärbuskar, fröer, trädgårdsredskap mm. 

• Delningsskåp 
Delar redan borr men har planer på att utöka med fler saker som t ex en symaskin. Vi har 
redan en tänkt plats för detta. 

• Hållbarhetsföreläsning 
Vi fick avslag för arvode till föreläsare både från kvartersråd och SKB och ska därför se 
om det är möjligt att få till stånd en gemensam föreläsning för flera kvarter så att vi kan 
dela på kostnaderna. 

• Filmkväll 
En filmkväll för de boende är planerad till våren. Vi ses i vår kvarterslokal och ser på en 
film tillsammans. 

• Skriftlig information om sopsortering i samarbete med SKB 
Vi arbetar med att ta fram en skriftlig information om sopsortering som ska delas ut till 
varje hushåll i kvarteret. Detta för att underlätta för de boende att göra rätt. Det sker i 
samarbete med SKB. Annika Ekengren ska faktagranska materialet. 

• Hållbarhetspub med sopsorteringsfrågesport 
Planering av en gemensam pubkväll för boende är under planering. Vi detta tillfälle är 
tanken att vi går igenom informationsbladet om sopsortering samt ordnar en 
sopsorteringsfrågesport. Allt sker lättsamt och lekfullt. 
 



• Välkomstbrev till nyinflyttade 
Vi håller på att ta fram ett brev som ska delas ut till nyinflyttade. Det ska innehålla viktig 
information om kvarteret Mjärden och om kvartersråd samt hållbarhetsgrupp. 
 

Motivering 
I kvarteret Mjärden har vi många positiva krafter och engagemanget är stort i kvartersrådet och i 
hållbarhetsgruppen. Det återspeglas i den sociala hållbarheten bland de boende i kvarteret. Vi i 
hållbarhetsgruppen har ett mycket bra och nära samarbete med kvartersrådet och med vår 
fastighetsskötare. Detta har gjort att vi på kort tid har åstadkommit mycket. Och att det har 
uppskattats av de som bor i kvarteret. Detta har vi lyckats med trots våra förutsättningar med ett 
kvarter i stadsmiljö och med en stor andel äldre boende i kvarteret. Dessutom har vi arbetat 
brett med hållbarhet så att vi bidragit med både ekonomisk, social och ekologisk hållbarhet.  

Vi hade tänkt använda det ekonomiska bidraget till att starta ett delningsskåp och fylla det med 
olika verktyg samt en symaskin. En borr finns redan. Och en plats att ha skåpet finns också. 

 
Engagerade 
Hållbarhetsgruppen består av fyra personer och det är dessa i samarbete med kvartersrådet 
som har varit engagerade. Kvartersrådet består av tio personer. 

 

FÖR FOTON SE KOMMANDE SIDOR! 
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Foton från Mjärdens aktiviteter 240101–250303 
 

Protest mot bussnedläggning 

  

Talgoxe vid fågelholk 

 

Prylbytardag             Filmkväll 
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Rabatter med pollinerande växter 

       

 
Solros                        Byteshylla 
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Höstfix i rabatt               Vårplantering 
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